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Nr. 6601  din 28.11.2023 

P R O C E S –V E R B A L 
încheiat azi 28 noiembrie  2023 

 
Cu ocazia şedinţei ordinare a Consiliului Local Batoş, convocată de primarul 

comunei Batoş, domnul Dumitru Cotoi.  

Primarul comunei Batoş, Cotoi Dumitru, prin Dispozitia nr. 289/22.11.2023 a convocat 
Consiliul Local al comunei Batoş, judeţul Mureş în şedinţa ordinară pentru data de 

28.11.2023, ora 11.00. 
 PREZENŢI: ABOS FERENCZ, BANCIU ELENA, BÎTA VALERIU-AUREL, CÎMPEAN 
VASILE-AUGUSTIN, FULOP DOMOKOS, ANDONE TEODOR, MARIAN TEODOR – RAUL, 

TODEA MARIA, GLIGA IOAN, ONOFREI DANIELA,  URBAN WALTER-MICHAEL. 
ABSENŢI: MĂRCUŞ IOAN şi TĂMĂŞAN EMIL-CORNEL. 

PARTICIPĂ: domnul primar Cotoi Dumitru, doamna secretar general Macarie Marcela, 
doamna inspector Lepădat Loredana, doamna Bărdăşan Marcela, doamna Mărcuş Maria 
şi doamna consilier personal al primarului Cinca Laura. 

Participă la şedinţă domnul Şulea Ilie.  
Doamna secretar general al u.a.t. Batoş - sunt prezenţi 11 consilieri, astfel potrivit 

OUG nr. 57/2019 constatăm faptul că şedinţa este legal constituită. Toate punctele 

înscrise pe ordinea de zi sunt însoţite de documentele prevăzute de Codul administrativ.  
În conformitate cu prevederile art.138 alin.15 din OUG nr. 57/2019 supun spre 

aprobare procesul-verbal al şedinţei extraordinare din data de 06.11.2023, dacă sunt 
completări, modificări, adăugiri? şi se votează în unanimitate cu 8 voturi pentru, 3 
abţineri (Andone, Fulop,Marian) şi 2 absenţi (Mărcuş, Tămăşan) . 

 Domnul primar solicită suplimentarea ordinii de zi cu un punct: 
1. Proiect de hotărâre privind alocarea din bugetul local al Comunei Batoş în 

bugetul Şcolii Gimnaziale Batoş a sumei de 23.000,00 lei. 
Se supune la vot suplimentarea ordinii de zi cu proiectul de hotărâre, cine este 

pentru, împotrivă, abţineri? şi se votează în unanimitate cu 11 voturi pentru şi 2 absenţi 

( Mărcuş, Tămăşan).  
Doamna secretar general – se supune la vot ordinea de zi cu modificările aduse  

(suplimentarea fiind nr. 11 al ordinii de zi, restul punctelor renumerotându-se). 

Se supune la vot ordinea de zi, cine este: Pentru? Împotrivă? Abțineri?  
 

O R D I N E     D E    Z I 

 
1. Proiect de hotărâre privind validarea  Dispoziţiei  Primarului comunei 

Batoş nr. 278/06.11.2023 privind aprobarea rectificării bugetului local al 

comunei Batoş pe anul 2023. 
2. Proiect de hotărâre privind stabilirea impozitelor şi taxelor locale pentru 

anul 2024. 
3. Proiect de hotărâre privind aprobarea ajustării preţului contractului de 

achiziţie publică nr. 3647 din 10.07.2023. 
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4. Proiect de hotărâre privind aprobarea alocării din  bugetul local a sumelor  

reprezentând onorariul avocaţial pentru serviciile de reprezentare juridică 
pentru apărarea intereselor Comunei Batoş . 

5. Proiect de hotărâre pentru aprobarea Studiului de Fezabilitate şi a 

indicatorilor tehnico-economici, Documentaţiei tehnice pentru obţinere 
avize/acorduri/autorizaţii şi a Proiectului Tehnic cu devizul general 
aferent, privind proiectul:“ÎNFIINŢAREA UNUI CENTRU DE COLECTARE 

PRIN APORT VOLUNTAR ÎN COMUNA BATOŞ, JUDEŢUL MUREŞ”. 
6. Proiect de hotărâre privind aprobarea ajustării preţului contractului de 

proiectare şi execuţie lucrări privind obiectivul de investiţii  „Reabilitare 
străzi în comuna Batoş, judeţul Mureş”.  

7. Proiect de hotărâre privind aprobarea scăderii din evidența analitica pe 

plătitor a creanțelor fiscale datorate bugetului local al comunei Batoș de 

către persoanele juridice radiate de la Oficiul Registrului Comerțului și 
aprobarea ajustării pentru deprecierea creanțelor bugetare în cazul 
persoanelor juridice aflate în faliment. 

8. Proiect de hotărâre  privind aprobarea alocării sumei de 11.540,33 lei din 

bugetul local pentru decontarea cheltuielor privind reparaţia tractorului 
implicat în accidentul din data de 28.06.2022 şi alte piese de schimb 
autoturism primărie şi gospodărie comunală.  

9. Proiect de hotărâre  privind modificarea Anexei nr. 1 la H.C.L nr. 
40/31.07.2017 privind modul de stabilire a salariilor de bază pentru 

funcţionarii publici şi personalul contractual din cadrul aparatului de 
specialitate al Primarului comunei Batoş şi modificarea şi completarea  
anexei nr. 2 la Hotărârea Consiliului Local Batoş nr. 65/26.11.2021 

privind modificarea anexei nr. 2 la Hotărârea Consiliului Local Batoş nr. 
40/31.07.2017. 

10. Proiect de hotărâre  privind aprobarea încheierii unui contract  de 

achiziţie publică de servicii auxiliare achiziţiei . 
11. Proiect de hotărâre privind alocarea din bugetul local al Comunei Batoş 

în bugetul Şcolii Gimnaziale Batoş a sumei de 23.000,00 lei. 
12. Proiect de hotărâre  privind rectificarea Bugetului Local al Comunei 

Batoș pe anul 2023. 
13.  Cereri. 

14. Diverse. 
 

 
Punctul 1. 

1. Proiect de hotărâre privind validarea  Dispoziţiei  Primarului comunei Batoş 

nr. 278/06.11.2023 privind aprobarea rectificării bugetului local al comunei 

Batoş pe anul 2023. 

Doamna  inspector Lepădat Loredana – prin adresa Administraţiei Judeţene a 
Finanţelor Publice Mureş, ne-a fost comunicată adresa prin care s-a disponibilizat 

suma de 237.000 lei de la bursele acordate elevilor, astfel cu dispoziţia primarului s-a 
făcut rectificarea bugetului local prin care s-a diminuat  atât la partea de venituri, la 
sumele defalcate din T.V.A., cât şi la partea de cheltuieli, la Capitolul Învăţământ, 

Titlul 9, Paragraf Bursele elevilor.  
Domnul preşedinte de şedinţă Gliga Ioan - se supune la vot proiectul de hotărâre şi se 

votează cu 11 voturi pentru, 2 absenţi (Mărcuş, Tămăşan).  



Se adoptă hotărârea nr.64 din 28.11.2023 privind validarea Dispoziţiei  

Primarului comunei Batoş nr. 278/06.11.2023 privind aprobarea rectificării 
bugetului local al comunei Batoş pe anul 2023. 

 

Punctul 2. 
2. Proiect de hotărâre privind stabilirea impozitelor şi taxelor locale pentru anul 

2024. 

 Domnul primar Cotoi Dumitru – dacă imi daţi voie să încep eu punctul acesta, 

doamnelor şi domnilor consilieri după cum am mai discutat la întâlnirile anterioare pe 
marginea acestui punct de pe ordinea de zi, referitor la impozitele pentru anul 2024, 
eram obligaţi şi suntem obligaţi în continuare să creştem impozitele cu gradul de inflaţie, 

care este destul de mare. În urma discuţiilor, am hotărât ca să aplicăm acest grad de 
inflaţie la creşterea impozitelor, însă să scădem coeficientul, pe care dumneavoastră ca şi 
consilieri puteţi scădea cota pentru teren, construcţie, alte lucruri impozabile, încât să 

nu se resimtă o aşa mare creştere. Gradul de inflaţie era destul de mare, de 13.8, foarte 
mare, nu am avut niciodată un grad atât de mare. În anumite locuri doamnele de la 

impozite au putut scădea cota, la altele a rămas neschimbată, însă dânsele vă vor da 
exemple pe teren, pe casă de locuit, pe reşedinţă şi veţi vedea că nu e o creştere atât de 
mare în felul acesta şi v-aş ruga să fiţi de acord cu ceea ce am discutat şi s-a propus a fi 

pus în practică. 
 Doamna inspector Bărdăşan Marcela – la clădiri rezidenţiale am scăzut cota la 

0.125 de la 0.134, cu 7%, astfel creşterea va fi doar cu 7 %, nu cu 33.8%. 
 Domnul primar Cotoi Dumitru – puteţi să şi daţi un exemplu. 
 Doamna  inspector Bărdăşan Marcela – la un impozit pe o clădire de 244 mp în 

anul 2023 era 404 lei, în 2024 va fi de 433 lei, o creştere de aproximativ 33 lei. Dacă se 
plăteşte cu reducerepână în 31 martie va fi doar 390 lei. 
 Domnul primar Cotoi Dumitru – asta e foarte important şi trebuie îndrumaţi 

oamenii să plătească în perioada de bonificaţie, căci nu se va resimţi nicio creştere. 
 Domnul viceprimar Gliga Ioan – va fi o creştere puţină, între 10 şi 20 lei poate.  

 Domnul consilier Fulop Domokos – oricum creşte şi eu înţeleg că creşte, dar dacă 
ne uităm puţin inapoi cât a crescut salariul minim pe economie la muncitori, 0 lei în 
buzunar, dar după ei plătim la stat, ni s-a mărit doar să plătim brutul de la 960 lei la 

1500 lei. 
 Domnul primar Cotoi Dumitru – nu avem ce face. 

 Domnul consilier Fulop Domokos - aşa se vede că nici guvernul nu a avut ce face, 
numai să scoată bani de la noi. 
 Domnul primar Cotoi Dumitru – gradul de inflaţie e stabilit din aprilie. 

 Doamna consilier Onofrei Daniela – asta e la persoanele fizice. 
 Doamna  inspector Bărdăşan Marcela – da, la persoanele juridice nu am schimbat, 
e 1% din valoarea impozabilă, nu am schimbat cota pentru că s-a făcut o scădere, era 

3% înainte şi acum e 1%. 
 Domnul primar Cotoi Dumitru – da, a scăzut anul trecut la 1%. 

 Domnul preşedinte de şedinţă Gliga Ioan – alte modificări ce mai avem? 
 Doamna  inspector Bărdăşan Marcela – am propus o taxă de 5 lei pentru 
adeverinţele de la registrul agricol şi am crescut paza de la 25 lei la 30 lei pe gospodărie. 

 Doamna inspector Mărcuş Maria – acestea sunt propunerile noastre. 
 Domnul consilier Abos Ferencz – şi la autoturisme? 
 Doamna  inspector Bărdăşan Marcela – la autoturisme nu am scăzut. 



 Doamna inspector Mărcuş Maria – e după capacitatea cilindrică, acolo nu este cotă 

şi majoritatea pe comuna noastră sunt până la 2000 centimetri cubi, ajunge impozitul 
anul acesta la 244 lei, de la 214 lei. 
 Domnul preşedinte de şedinţă Gliga Ioan – aproximativ 30 lei, şi la autoturisme 

intră bonitatea? 
 Doamna  inspector Bărdăşan Marcela – va fi o creştere de 6 lei faţă de anul trecut. 
 Domnul consilier Abos Ferencz – la nerezidenţiale nu s-a amintit nimic. 

 Doamna  inspector Bărdăşan Marcela – avem cota de 1%, destul de scăzută faţă de 
nivelul din Codul Fiscal şi nu am mai modificat. 

 Domnul consilier Abos Ferencz – asta e un fel de Guvernul României, ne atingem 
de unde trebuie şi unde e bai nu sau nu contează. 
 Domnul preşedinte de comisie Gliga Ioan - adică cum? aţi fost atunci la şedinţă 

domnule Ferencz, de ce nu aţi propus nimic? 
 Domnul consilier Abos Ferencz - discuţia era că venim cu toate cotele şi scădem de 

la fiecare dacă nu e la minim, unde se poate, dar văd că nici nu le-am analizat. 
 Doamna inspector Mărcuş Maria – la clădirile nerezidenţiale este o valoare 
impozabilă pe care o face un evaluator şi aia din 5 în 5 ani se evaluează. 

 Domnul consilier Abos Ferencz - am înţeles, dar 0.6 e minimul pe Codul Fiscal? 
 Doamna  inspector Bărdăşan Marcela – e aproape minim. 
 Domnul consilier Abos Ferencz – aproape e şi la 500 metri şi aproape e şi la 1 

metru, eu aşa înţeleg, cam asta e diferenţa între aproape. 
 Domnul preşedinte de şedinţă Gliga Ioan – putem să facem o propunere sau ceva? 

 Doamna consilier Onofrei Daniela -  să vedem prima dată care e minimul din 
Codul Fiscal. 
 Doamna  inspector Bărdăşan Marcela – cred că undeva la 0.4, deci pe la mijloc. 

 Doamna secretar general Macarie Marcela – dacă bine îmi dă mie, Codul zice 0.5%. 
 Domnul consilier Andone Teodor – şi mergem pe minim, nu? 

 Domnul preşedinte de şedinţă Gliga Ioan – nu putem lua o hotărâre să mergem pe 
minim, dacă noi nu ştim care e minimul. 
 Doamna secretar general Macarie Marcela – dacă nu, amânaţi-o pe decembrie că 

aveţi timp până în 31. 
 Domnul consilier Fulop Domokos – dacă lucrezi pe taxe şi impozite nu trebuia să 
ştii? 

 Domnul consilier Andone Teodor -  deci 0.6 e stabilit? 
 Doamna secretar general Macarie Marcela – e propus. 

 Domnul consilier Andone Teodor – dacă nu aţi hotărât, atunci o amânăm. 
 Domnul preşedinte de şedinţă Gliga Ioan – propunem amânarea punctului de pe 
ordinea de zi pentru şedinţa următoare? 

 Doamna secretar general Macarie Marcela – puteţi aproba impozitele şi taxele până 
în 28 decembrie. 
 Doamna consilier Onofrei Daniela – deci să fie clar, cota de 0.6 % se aplică la 

valoarea care rezultă dintr-un raport de evaluare stabilit de un evaluator. Dacă nu ai un 
raport de evaluare odată la 5 ani, atunci cota e de 2 %. 

 Domnul consilier Andone Teodor – câţi fac raportul? 
 Doamna inspector Mărcuş Maria – nu îşi prea fac. 
 Domnul preşedinte de şedinţă Gliga Ioan – haideţi să vedem la proiectul acesta de 

hotărâre alte taxe şi impozite mai avem? Ne daţi un exemplu pentru terenuri arabile, 
pentru păşuni, pentru fâneţe, să vedem cu cât s-au mărit pentru 2024? 

 Doamna  inspector Bărdăşan Marcela – la arabil avem o creştere de la 74 la 84 
lei/ha, de 10 lei. 
 Domnul primar Cotoi Dumitru -  şi dacă o plăteşte cu bonificaţie? 



 Doamna secretar general Macarie Marcela – are 10%. 

 Domnul preşedinte de şedinţă viceprimar Gliga Ioan – deci creşte cu 2 lei faţă de 
anul trecut. 
 Doamna  inspector Bărdăşan Marcela – la fâneaţă şi păşune, de la 40 la 46 lei/ha, 

41 lei până în 31 martie şî cam atât. 
 Domnul consilier Abos Ferencz – livadă nu apare, nu mai sunt livezi, dar noi 
plătim impozit pe livadă. 

 Doamna  inspector Bărdăşan Marcela – în jur de 10 lei creşte la livadă. 
 Domnul consilier Abos Ferencz – este impozit diferenţial dacă e livadă tradiţională 

sau pe rod? 
 Doamna secretar general Macarie Marcela – nu. 
 Domnul preşedinte de şedinţă Gliga Ioan – aici şi proprietarii ar trebui să vadă 

puţin, că pot schimba categoria de folosinţă, dacă nu mai este livadă, pot face cerere la 
Direcţia Agricolă să îi schimbe categoria de folosinţă. 

 Domnul primar Cotoi Dumitru – aici trebuie să fie atenţi ce declară şi la APIA, să 
fie aceeaşi categorie. 
 Doamna consilier Onofrei Daniela – am nevoie de nişte lămuriri la taxa de 

închiriere pentru cămin, scrie că este o taxă de închiriere pentru nunţi, unde este inclusă 
o taxă de 100 lei pentru curăţenie. În momentul în care se plăteşte, unde se plăteşte, îi 
preia la taxa de 600 lei? Cum scrie în hotărâre că e taxă de 600 lei şi noi dăm chitanţă pe 

500 lei? 
 Domnul consilier Abos Ferencz - pe 600 lei trebuie să dai. 

 Domnul preşedinte de şedinţă Gliga Ioan – nu poţi să dai chitanţă pe 500. 
 Domnul consilier Abos Ferencz – mi s-ar părea corect fără nicio taxă de curăţenie, 
preluat curat şi predat curat. 

 Domnul consilier Andone Teodor – şi îl predai cui? 
 Domnul consilier Abos Ferencz – păi nu mie, este director de cămin, de exemplu. 

 Domnul preşedinte de şedinţă viceprimar Gliga Ioan – păi da, este, dar nici ăla nu 
primeşte nimic. 
 Domnul consilier Andone Teodor – cine îţi dă căminul, ce câştig are atunci? Eu vin 

de acasă că mă suni să îţi dau căminul, şă îţi dau veselă, pentru ce? 
 Doamna consilier Onofrei Daniela – eu mă refer strict la partea legală, adică tu iei o 
hotărâre, că o votezi îndată, că tu iei 600 lei. 

 Domnul primar Cotoi Dumitru – vă propun următorul lucru, că vreţi să fie totul 
foarte legal, deşi nu se poate, hai să angajăm o firmă de curăţenie, care va fi 600 lei ea 

pentru un singur eveniment şi atunci facem 1200 lei închirierea căminului, ca să fie 
legal.  
 Domnul consilier Abos Ferencz – cel mai bine ar fi să reţinem 300 lei garanţie şî îl 

preiei şî îl predai curat. 
 Domnul preşedinte de şedinţă Gliga Ioan – şi de la cine îl preiei şi cui îl predai? 
 Domnul consilier Abos Ferencz – păi cine are cheia, nu ştiu.  

 Domnul consilier Andone Teodor – păi asta e, că degeaba nu merge nimeni. 
 Doamna consilier Banciu Elena – schimbaţi textul atunci, că nu e mare lucru şi 

suta aia rămâne la înţelegere. 
 Domnul consilier Cîmpean Vasile-Augustin – atunci cine vrea dă, cine nu vrea nu 
dă şi gata, 500 lei să rămână ca să fie acoperit legal. 

 Domnul consilier Abos Ferencz – şi ce se întâmplă dacă eu nu dau suta? 
 Domnul preşedinte de şedinţă Gliga Ioan – a doua oară nu ţi se mai dă. 

 Doamna consilier Onofrei Daniela – pot să mă mai explic o dată? Era vorba despre 
textul scris, eu mă mir cum Curtea de Conturi nu a văzut chestia asta de atâţia ani, să ai 
taxă de 600 şi tu să dai chitanţă pe 500, asta am semnalat. 



 Domnul consilier Bîta Valeriu-Aurel – suta  aia o dăm ca şi până acuma, doar să 

fie în regulă ce scrie aici, atât s-a cerut. 
 Domnul preşedinte de şedinţă Gliga Ioan – atunci să modifice taxa, sa rămână 500 
lei şi nu mai apare nicăieri taxa de curăţenie, dar după aia va fi problemă că omul nu 

mai plăteşte curăţenia. Haideţi atunci să modificăm taxa de închiriere, o lăsăm la 500 lei, 
dar să se ştie că 100 lei trebuie să se dea la cine face curăţenie. 
 Doamna inspector Bărdăşan Marcela – da, vom modifica la 500 lei. 

 Domnul preşedinte de şedinţă Gliga Ioan – mai aveţi ceva de discutat, alte 
propuneri? 

 Domnul preşedinte de şedinţă Gliga Ioan - se supune la vot proiectul de hotărâre, 
cu propunerea de modificare şi se votează cu 11 voturi pentru, 2 absenţi (Mărcuş, 
Tămăşan).  

Se adoptă hotărârea nr.65 din 28.11.2023 privind stabilirea impozitelor şi 
taxelor locale pentru anul 2024. 

 

Punctul 3.  

3. Proiect de hotărâre privind aprobarea ajustării preţului contractului de 

achiziţie publică nr. 3647 din 10.07.2023. 

 Domnul primar Cotoi Dumitru – este vorba despre contractul lui Cîmpean Rareş, 
întrucât a crescut salariul minim pe economie, suntem obligaţi să ajustăm preţul 

contractului. 
 Domnul consilier Abos Ferencz – e 4000 lei salariul minim? 

 Doamna secretar general Macarie Marcela – da, că e pe construcţii. 
 Domnul consilier Bîta Valeriu – acest angajat e al Brutcom-ului? Cine răspunde de 
el? 

 Doamna secretar general Macarie Marcela – de ceea ce ţine de serviciu răspunde 
domnul viceprimar, cu partea legală de angajare Brutcom-ul. 

 Domnul primar Cotoi Dumitru – până se deblochează posturile. 
 Domnul consilier Abos Ferencz – nu vor fi diferenţe între salariile celor de la 
primărie şi acesta? 

 Domnul primar Cotoi Dumitru – şi ale muncitorilor primăriei vor creşte. 
 Domnul preşedinte de şedinţă Gliga Ioan - se supune la vot proiectul de hotărâre şi 
se votează cu 11 voturi pentru, 2 absenţi (Mărcuş, Tămăşan).  

Se adoptă hotărârea nr.66 din 28.11.2023 privind aprobarea ajustării preţului 

contractului de achiziţie publică nr. 3647 din 10.07.2023. 

Punctul 4. 

4. Proiect de hotărâre privind aprobarea alocării din  bugetul local a sumelor  
reprezentând onorariul avocaţial pentru serviciile de reprezentare juridică 

pentru apărarea intereselor Comunei Batoş . 

 Domnul primar Cotoi Dumitru – în urmă cu un şi jumătate am fost reprezentaţi în 
instanţă, şi încă suntem, de o firmă de avocatură din Cluj şi avem de plătit aceasta 

sumă, conform contractului. 
 Doamna secretar general Macarie Marcela – e un proces pe rol cu Ecolect-ul, cu 

Silevy Salubriserv, pentru că a reclamat toată zona 4 în instanţă. La negocierile Ecolect-
ului cu firma de avocatură, ne-a comunicat lista cu preţurile pentru reprezentare în 
instanţă, deci sunt impuse. 



 Domnul consilier Fulop Domokos – de ce trebuie primăriile să plătească, de ce nu 

plăteşte ADI Ecolect? 
 Doamna secretar general Macarie Marcela – Silevy Salubriserv a chemat în 
instanţă toate UAT-urile de la care a colectat gunoiul, el nu a colectat de la ADI Ecolect. 

 Domnul consilier Fulop Domokos – ADI Ecolect e răspunzător de tot ce se întâmplă 
între ei, ei au contract direct semnat. 
 Doamna secretar general Macarie Marcela – şi UAT-urile, că UAT-ul e membră în 

ADI Ecolect. 
 Domnul consilier Fulop Domokos – nici cei noi nu prea îşi respectă treburile, câte 

containere ne-au dat? 
 Domnul consilier Bîta Valeriu – când a fost vânt tot câte o pungă a fost prin tot 
satul, că le aruncă pe unde vor. 

 Doamna consilier Banciu Elena – asta ar trebui să le spuneţi, să pună pungile 
peste gard, nu să le arunce pe stradă. 

 Doamna Onofrei Daniela – aici în contract sunt două onorarii, unul fix de 350 euro 
şi un onorariu de success de 350 euro, fiecare plus t.v.a. şi factura emisă e de 416 euro, 
adică noi trebuie să punem acum banii şi pentru onorariul de succes? 

 Doamna secretar general Macarie Marcela – nu, onorariul de success îl vei avea în 
momentul când se va încheia procesul în instanţă şi va exista sentinţă că au câştigat 
UAT-urile. 

 Domnul preşedinte de şedinţă Gliga Ioan - se supune la vot proiectul de hotărâre şi 
se votează cu 11 voturi pentru, 2 absenţi (Mărcuş, Tămăşan).  

Se adoptă hotărârea nr.67 din 28.11.2023 privind aprobarea alocării din  bugetul 
local a sumelor  reprezentând onorariul avocaţial pentru serviciile de reprezentare 

juridică pentru apărarea intereselor Comunei Batoş . 

Punctul 5. 

5. Proiect de hotărâre pentru aprobarea Studiului de Fezabilitate şi a 

indicatorilor tehnico-economici, Documentaţiei tehnice pentru obţinere 
avize/acorduri/autorizaţii şi a Proiectului Tehnic cu devizul general aferent, 

privind proiectul: “ÎNFIINŢAREA UNUI CENTRU DE COLECTARE PRIN APORT 

VOLUNTAR ÎN COMUNA BATOŞ, JUDEŢUL MUREŞ”. 

 Domnul primar Cotoi Dumitru – am avut de multe ori discuţii despre acest proiect, 
despre această finanţare, este vorba despre o platformă de colectare a anumitor deşeuri, 
pe care am stabilit împreună cu dumneavoastră că o vom amplasa în spatele capelei 

mortuare. 
 Doamna inspector Lepădat Loredana – este contract de finanţare şi investiţia e 

cuprinsă în buget. 
 Domnul preşedinte de şedinţă Gliga Ioan - se supune la vot proiectul de hotărâre şi 
se votează cu 11 voturi pentru, 2 absenţi (Mărcuş, Tămăşan).  

Se adoptă hotărârea nr.68 din 28.11.2023 pentru aprobarea Studiului de 
Fezabilitate şi a indicatorilor tehnico-economici, Documentaţiei tehnice pentru 
obţinere avize/acorduri/autorizaţii şi a Proiectului Tehnic cu devizul general 

aferent, privind proiectul:“ÎNFIINŢAREA UNUI CENTRU DE COLECTARE PRIN 

APORT VOLUNTAR ÎN COMUNA BATOŞ, JUDEŢUL MUREŞ”. 

Punctul 6. 



6. Proiect de hotărâre privind aprobarea ajustării preţului contractului de 

proiectare şi execuţie lucrări privind obiectivul de investiţii  „Reabilitare 

străzi în comuna Batoş, judeţul Mureş”.  

 Domnul primar Cotoi Dumitru – pe parcursul realizării unei lucrări se pot modifica 
mai multe, conform unei anumite ordonanţe, firmele îşi pot cere ajustarea preţului 
pentru materialele folosite pe parcursul realizării unui contract. 

 Doamna consilier Onofrei Daniela – s-au mai adăugat lucrări la cele iniţiale, am 
văzut că s-au făcut şanţuri, urmează să se facă podeţe, şi de acolo rezultă suma asta? 

 Domnul primar Cotoi Dumitru – suma rezultă din ajustarea preţului din oferta 
iniţială. 
 Doamna consilier Onofrei Daniela – şi până când trebuie să termine lucrarea? 

 Domnul primar Cotoi Dumitru – lucrările s-au sistat din cauza vremii nefavorabile. 
 Doamna consilier Onofrei Daniela – am văzut că erau făcute şanţuri, rigole, dar nu 
erau făcute podeţele, oamenii aceia cum au acces în curte? 

 Domnul preşedinte de şedinţă – unde sunt făcute rigolele şi e turnat betonul, pun 
haşurile acelea pe ele, acelea le mai pot pune, dar nu mai pot turna beton. 

 Domnul primar Cotoi Dumitru – am convenit cu ei să se extindă cu lucrarea şi în 
faţă la doamna secretar Nastasia, şi o rigolă carosabilă dinspre Cujma. 
 Doamna consilier Onofrei Daniela – trebuiau prevăzute şi ceva limitatoare de 

viteză. 
 Domnul preşedinte de şedinţă Gliga Ioan – sunt prevăzute, dar acelea în momentul 

în care finalizează lucrarea, se vor pune indicatoare. 
 Doamna consilier Onofrei Daniela – indicatoare doar sau şi pe asfalt ceva? 
 Domnul preşedinte de şedinţă Gliga Ioan – pe asfalt nu. 

 Domnul preşedinte de şedinţă Gliga Ioan - se supune la vot proiectul de hotărâre şi 
se votează în unanimitate, cu 11 voturi pentru şi 2 absenţi (Mărcuş, Tămăşan).  

Se adoptă hotărârea nr.69 din 28.11.2023 privind aprobarea ajustării preţului 

contractului de proiectare şi execuţie lucrări privind obiectivul de investiţii  

„Reabilitare străzi în comuna Batoş, judeţul Mureş”. 

Punctul 7. 

7. Proiect de hotărâre privind aprobarea scăderii din evidența analitica pe 

plătitor a creanțelor fiscale datorate bugetului local al comunei Batoș de către 

persoanele juridice radiate de la Oficiul Registrului Comerțului și aprobarea 

ajustării pentru deprecierea creanțelor bugetare în cazul persoanelor juridice 

aflate în faliment. 

 Domnul primar Cotoi Dumitru – Curtea de Conturi ne-a cerut să aprobăm această 

hotărâre.  
 Doamna inspector Lepădat Loredana – s-au verificat drepturile constatate de 

încasat la finele anului 2022, care este în sumă de 1.527.000, din suma aceasta drept 
rămăşiţe de încasat s-au identificat firme aflate în insolvenţă sau radiate. În timpul 
controlului s-a întocmit o situaţie cu identificarea firmelor, care e undeva la 574 şi 

radiate  9813 şi ne-au recomandat să întocmim un proiect de hotărâre pe care 
dumneavoastră să îl aprobaţi şi după ce avem hotărârea să se opereze în contabilitate, să 
se facă trecerea de pe drepturi constatate de încasat pe debite incerte, iar radiatul să se 

scadă total din evidenţa analitică. 
 Domnul consilier Fulop Domokos – dar nu-i musai să fi de acord. 

 Doamna consilier Banciu Elena – nu-i musai, dar ce să faci cu ei? 



 Doamna secretar general Macarie Marcela – radiatul nu mai există din 2016, există 

sentinţă de la tribunalul specializat, faliment încheiat, dizolvat, nu mai există firma 
respectivă. 
 Domnul preşedinte de şedinţă Gliga Ioan – am discutat cu fetele de la Impozite şi 

taxe, lui i s-a vândut atunci ferma, el nu a mai venit la primărie când a radiat-o, la 
primărie încă figura cu firma, dar la firmă plătea altcineva impozitul pe bunuri. 
 Domnul consilier Abos Ferencz – noi vorbim de datorii rămase. 

 Doamna secretar general Macarie Marcela – astea sunt până în 2016, la momentul 
când a fost declarată falimentată societatea şi închisă, iar ORC-ul la noi nu comunică 

sentinţele respective cu privire la agenţii economici, noi nu avem nimic. 
 Doamna inspector Lepădat Loredana – deci radiatul se şterge şi firmele aflate în 
insolvenţă nu se şterg, ele merg mai departe, alea se trec doar pe debite incerte. 

 Doamna secretar general Macarie Marcela – pentru că pe cele aflate în insolvenţă 
noi suntem înscrişi pe masă credală la executor. 

 Doamna consilier Onofrei Daniela – astea toate sunt firmele lui Farago, astea cinci 
de aici? 
 Doamna secretar general Macarie Marcela – da. 

 Doamna consilier Banciu Elena - Cine-i ultima firmă de pe listă? Exclusiv agro 
line? 
 Doamna secretar general Macarie Marcela – acela e ceva pe Bucureşti. 

 Doamna consilier Banciu Elena – are o sumă destul de mare. 
 Domnul preşedinte de şedinţă Gliga Ioan – la aceştia nu li se radiază. 

  Domnul preşedinte de şedinţă Gliga Ioan - se supune la vot proiectul de hotărâre şi 
se votează cu 10 voturi pentru, 1 abţinere (Fulop) şi 2 absenţi (Mărcuş, Tămăşan).  

Se adoptă hotărârea nr.70 din 28.11.2023 privind aprobarea scăderii din 

evidența analitica pe plătitor a creanțelor fiscale datorate bugetului local al 

comunei Batoș de către persoanele juridice radiate de la Oficiul Registrului 

Comerțului și aprobarea ajustării pentru deprecierea creanțelor bugetare în cazul 
persoanelor juridice aflate în faliment. 

 

Punctul 8. 

8. Proiect de hotărâre privind aprobarea alocării sumei de 11.540,33 lei din 
bugetul local pentru decontarea cheltuielor privind reparaţia tractorului 

implicat în accidentul din data de 28.06.2022 şi alte piese de schimb 

autoturism primărie şi gospodărie comunală.  

 Domnul preşedinte de şedinţă Gliga Ioan – este vorba despre tractorul cu cositoare 
implicat în accident când se întorcea de la Uila şi a intrat maşina în el, noi am făcut 

formalităţile, am trimis la firma de asigurare, încă nu am primit niciun ban, niciun 
răspuns,iar noi ar trebui să achităm reparţia tractorului, că l-am reparat atunci, nu 

puteam să-l ţinem nereparat şi să aşteptăm să ni-l repare asigurarea. 
 Domnul consilier Abos Ferencz – din câte ştiu eu, că am fost în cauză, răspunsul 
de la constatare vine în 3 zile şi după aceea 3 ani ai timp. 

 Domnul consilier Andone Teodor – ţi-au dat şi banii sau doar aprobarea de 
reparaţie?  
 Domnul consilier Abos Ferencz – noi vorbim de aprobare, tu niciun răspuns încă. 

 Doamna secretar general Macarie Marcela – avem proces verbal de constatare, cu 
autorizaţie de reparaţie, este dosar de daună deschis pe tractor şi pe cositoare din 

14.07.2022. 



 Domnul preşedinte de şedinţă Gliga Ioan – este necesar deviz de reparaţie. 

 Doamna secretar general Macarie Marcela – eu am discutat cu inspectorul de 
daună săptămâna trecută şi mi-a zis că după ce se face plata pe piesele de reparaţie, 
facturile şi ordinul de plată se comunică la FGA şi când ne vine rândul ne luăm banii. 

 Doamna consilier Onofrei Daniela – ce treabă are Euroins-ul, care a dat faliment 
anul acesta? Asta e daună de un an şi jumătate. 
 Doamna secretar general Macarie Marcela – dauna e de un an şi jumătate, dar 

Euroins nu mai există şi tot ce înseamnă despăgubire pe asigurările care mai sunt încă 
valabile, toate daunele se înscriu pe FGA. 

 Domnul consilier Fulop Domokos – pe tractor este girofar? 
  Domnul preşedinte de şedinţă Gliga Ioan – da. 

 Domnul preşedinte de şedinţă Gliga Ioan - se supune la vot proiectul de hotărâre şi 

se votează cu 9 voturi pentru, 2 abţineri (Abos, Onofrei) şi 2 absenţi (Mărcuş, Tămăşan).  

Se adoptă hotărârea nr.71 din 28.11.2023 privind aprobarea alocării sumei de 

11.540,33 lei din bugetul local pentru decontarea cheltuielor privind reparaţia 
tractorului implicat în accidentul din data de 28.06.2022 şi alte piese de schimb 

autoturism primărie şi gospodărie comunală. 

Punctul 9. 

9. Proiect de hotărâre  privind modificarea Anexei nr. 1 la H.C.L nr. 
40/31.07.2017 privind modul de stabilire a salariilor de bază pentru 
funcţionarii publici şi personalul contractual din cadrul aparatului de 

specialitate al Primarului comunei Batoş şi modificarea şi completarea  
anexei nr. 2 la Hotărârea Consiliului Local Batoş nr. 65/26.11.2021 privind 

modificarea anexei nr. 2 la Hotărârea Consiliului Local Batoş nr. 

40/31.07.2017. 

 Doamna secretar general Macarie Marcela – anexa are prevederi, rubrică de 
coeficienţi stabiliţi 2017, coeficienţi cu propunere, sunt pe Anexa 1 funcţii din cadrul 

aparatului de specialitate însemnând funcţionarii publici, pe Anexa 2 posturi 
contractuale. 
 Doamna consilier Onofrei Daniela – puteţi să ne spuneţi cu cât creşte salariul unui 

muncitor? Despre asta tot era vorba că pleacă muncitorii că salariile sunt mici. 
 Doamna inspector Lepădat Loredana – 2500 lei lua cel mai mult, acum ia undeva 
la 4500-4700. 

 Doamna consilier Onofrei Daniela – păi cum? De la 2300 la 4500? 
 Doamna secretar general Macarie Marcela – sunt calculaţi coeficienţii la salariul 

minim de 3300, dar coeficienţii propuşi se vor aplica de 1 ianuarie 2024.  
 Domnul preşedinte de şedinţă Gliga Ioan - se supune la vot proiectul de hotărâre şi 
se votează cu 11 voturi pentru, 2 absenţi (Mărcuş, Tămăşan).  

Se adoptă hotărârea nr.72 din 28.11.2023 privind modificarea Anexei nr. 1 la 
H.C.L nr. 40/31.07.2017 privind modul de stabilire a salariilor de bază pentru 
funcţionarii publici şi personalul contractual din cadrul aparatului de specialitate al 

Primarului comunei Batoş şi modificarea şi completarea  anexei nr. 2 la Hotărârea 
Consiliului Local Batoş nr. 65/26.11.2021 privind modificarea anexei nr. 2 la 

Hotărârea Consiliului Local Batoş nr. 40/31.07.2017. 

Punctul 10. 

10. Proiect de hotărâre privind aprobarea încheierii unui contract  de 

achiziţie publică de servicii auxiliare achiziţiei . 



Domnul primar Cotoi Dumitru – este necesară achiziţia pentru a se putea 

implementa proiectul privind dotarea şcolii.  
Doamna consilier Todea Maria – valoarea la ce e? 
Doamna consilier Onofrei Daniela – de dat banii la o firmă. Nu avem consilier 

achiziţii publice şi consilier personal? 
Domnul primar Cotoi Dumitru – te iau pe tine că văd că eşti foarte deşteaptă, ţi-a 

suflat şi ţie cineva în gură.  

Doamna consilier Onofrei Daniela – una e jignirea alta e diferenţa de opinie, 
mulţumesc frumos, cer să se consemneze în procesul-verbal  şi anunţ că părăsesc 

şedinţa de consiliu. Cândva aţi spus că o să ne spuneţi atribuţiile consilierului personal.  
Doamna consilier Onofrei Daniela părăseşte sala de şedinţă. 

Domnul preşedinte de şedinţă Gliga Ioan - se supune la vot proiectul de hotărâre şi se 

votează cu 10 voturi pentru şi 3 absenţi (Mărcuş, Tămăşan, Onofrei).  
Se adoptă hotărârea nr.73 din 28.11.2023 privind aprobarea încheierii unui 

contract  de achiziţie publică de servicii auxiliare achiziţiei . 

Punctul 11. 

11. Proiect de hotărâre privind alocarea din bugetul local al Comunei Batoş 

în bugetul Şcolii Gimnaziale Batoş a sumei de 23.000,00 lei. 

Domnul primar Cotoi Dumitru – la solicitarea şcolii se alocă suma necesară pentru 
acordarea pachetelor de Moş Crăciun preşcolarilor şi elevilor.   
 Domnul preşedinte de şedinţă Gliga Ioan - se supune la vot proiectul de hotărâre şi 

se votează ăn unanimitate cu 10 voturi pentru, 3 absenţi (Mărcuş, Tămăşan, Onofrei).  
Se adoptă hotărârea nr.74 din 28.11.2023 privind alocarea din bugetul local al 

Comunei Batoş în bugetul Şcolii Gimnaziale Batoş a sumei de 23.000,00 lei. 

Punctul 12. 

12. Proiect de hotărâre  privind rectificarea Bugetului Local al Comunei 

Batoș pe anul 2023. 

 Doamna inspector Lepădat Loredana – prezintă raportul de specialitate. 

 Domnul primar Cotoi Dumitru – am optat pentru a avea un contract, dacă va fi 
nevoie, deorece s-au mai asfaltat străzi şi avem două utilaje, tractorul mare merge Batoş-

Uila şi străzile din Uila, unu se va folosi în Batoş şi nu vom mai apuca să deszăpezim 
Dedradul şi Goreniul. De aceea, dacă va fi nevoie, să avem un contract cu cineva care să 
intervină măcar pe Dedrad şi să vină şi în Goreni, repet, numai dacă e nevoie. 

 Domnul consilier Abos Ferencz – la Uila niciodată nu s-au deszăpezit străzile 
laterale. 

 Domnul primar Cotoi Dumitru – nu sunt de acord cu dumneavoastră. 
 Domnul preşedinte de şedinţă Gliga Ioan – nici eu. 
 Domnul primar Cotoi Dumitru – prima dată se face drumul Batoş-Uila, se merge 

pe o parte, se întoarce pe cealaltă şi după aceea se merge pe străzile laterale. 
 Domnul consilier Abos Ferencz – bine, lasă că o să fac poze. Nu mai putem să 
atragem atenţia? 

Domnul primar Cotoi Dumitru – să stau să ascult şi să dai cu bâta în mine? 
Domnul consilier Abos Ferencz – la ficare şedinţă m-i se spune că strig.  

Participă la şedinţă domnul Mărcuş Cătălin.  
 Domnul preşedinte de şedinţă Gliga Ioan – eu am fost personal când s-a făcut şi în 
Uila. 



 Domnul primar Cotoi Dumitru – am susţinut necesitatea unui astfel de serviciu. 

 Domnul consilier Abos Ferencz – şi putem să ştim sau noi alocăm banii şi nu ştim 
cine vine? 
 Domnul primar Cotoi Dumitru – nu ştim cine vine. 

 Domnul consilier Abos Ferencz – şi atunci cum? 
 Doamna inspector Lepădat Loredana – avem ceva oferte ataşate. 
 Domnul primar Cotoi Dumitru – aceste oferte sunt luate doar ca să vedem 

aproximativ despre ce sume ar fi vorba. 
Domnul preşedinte de şedinţă Gliga Ioan - se supune la vot proiectul de hotărâre şi se 

votează cu 10 voturi pentru şi 3 absenţi (Onofrei, Mărcuş, Tămăşan).  
Se adoptă hotărârea nr.75 din 28.11.2023 privind rectificarea Bugetului Local al 

Comunei Batoș pe anul 2023. 
Punctul 13. 

13. Cereri.  

1. Cererea nr. 5827/30.10.2023 a doamnei Iancu Maria – solicitare ajutor de 

urgenţă. 
 Domnul preşedinte de şedinţă Gliga Ioan – doamna solicită ajutor de urgenţă în 
fiecare an, însă conform prevederilor art. 28 alin. (1) din Legea nr. 416 privind venitul 

minim garantat, doamna nu se încadrează la ajutor de urgenţă, are o pensie de 1125 lei 
şi indemnizaţie de handicap în cuantum de 600 lei. 

2. Cererea nr. 5549/16.10.2023 a domnului Abos Ferencz – solicitare 

eliberare acord de funcţionare a terasei din faţa barului. 
 Domnul primar Cotoi Dumitru – în aceeaşi situţie se află şi celelalte baruri care au 

terase şi le-am spus că va fi nevoie să solicite Consiliului Local în primul rând închirierea 
spaţiului public unde funcţionează aceste terase. 
 Doamna secretar general Macarie Marcela – fiind vorba despre bunuri din 

domeniul public prima dată trebuie văzut cum sunt întabulate în cartea funciară 
terenurile respective, a cui propritate sunt, trebuie respectate prevederile din Codul 
Administrativ cu privire la bunurile domeniului public, un regulament pentru închirierea 

acestor terenuri pentru terase şi stabilităo taxă de închiriere. 
 Domnul primar Cotoi Dumitru – mă mir că ceilalţi nu au venit întrucât ştiu că a 

fost poliţia pe la fiecare. 
 Doamna secretar general Macarie Marcela – trebuie inventariate toate zonele unde 
sunt baruri cu terase şi făcut odată pentru toată lumea. 

 Domnul consilier Abos Ferencz – la mine nu-i problemă că eu pot să o desfiinţez 
rapid, dar nu ştiu ce o să se întâmple cu alea construite. 

 Domnul primar Cotoi Dumitru – propun să le trimitem o adresă tuturor ca să vină 
să depună această solicitare. 

3. Cererea nr. 6516/22.11.2023 a Asociaţiei Sportive ”Viitorul Batoş” – 

solicitare atribuire prin contract de comodat a terenurilor de sport din 
comuna Batoş, exceptând terenurile sintetice. 

 Domnul Mărcuş Cătălin – vrem să pregătim terenurile pe care nu le folosim ca să 

facem antrenamente, în condiţiile în care dacă vrem să mergem în altă parte trebuie să  
plătim şi preţurile nu sunt deloc mici şi celelalte terenuri cine beneficiază de fânaţe să 

cotizeze o anumită sumă către asociaţia noastră. 
 Domnul consilier Andone Teodor – mi se pare corect.  
 Domnul consilier Abos Ferencz - terenul de fotbal de la Uila e declarat la APIA de 

cineva care nu are nicio treabă cu Uila. 



 Domnul preşedinte de şedinţă Gliga Ioan – voi o să vreţi să îl amenajaţi ăsta din 

Batoş? 
 Domnul consilier Bîta Valeriu – atunci să vi se dea vouă şi să îl administraţi voi, să 
îl cosiţi, să îl puneţi la rând.  

 Domnul preşedinte de şedinţă Gliga Ioan – prima data trebuie văzut dacă sunt 
întăbulate restul terenurilor, înafară de cel din Dedrad, până atunci nu se pot da în 
contract de comodat.  

 Domnul consilier Bîta Valeriu – la cei care le cosesc cum se dau? 
 Domnul preşedinte de şedinţă – tot aşa cum se pot da şi lor, pe bază de cerere. Nu 

mai dăm atunci la nimeni, le dăm lor terenurile, fac cerere şi au grijă de ele.  
 Domnul primar Cotoi Dumitru – cu condiţia ca în cazul în care primăria are 
nevoie, organizează o competiţie sportivă, tot în parteneriat cu voi, să nu spuneţi că nu 

se poate. 
 Doamna consilier Todea Maria – noi suntem proprietari, bine-nţeles. 

4. Cererea nr. 6485/22.11.2023 a Asociaţiei Sportive ”Viitorul Batoş” – 
solicitare modificare anexă contract pentru a-şi putea deconta cheltuielile 
privind materiale publicitare, combustibil, produse de curăţenie, 

detergenţi, apă potabilă, articole de prim ajutor, articole gospodăreşti 
pentru întreţinerea bazei sportive. 

 Domnul preşedinte de şedinţă Gliga Ioan – toate acestea înainte nu erau specificate 

în anexă şi nu le puteau deconta, se poate modifica hotărârea şi să se cuprindă şi 
acestea? Altfel, ei au bani acordaţi de noi, dar nu ii pot cheltui. 

 Domnul consilier Andone Teodor – dacă tot suntem la cererea asta, voiam să spun 
la diverse, să prevedem la cheltuielile asta şi închirierea unui cilindru compactor măcar 
de două ori pe an pentru terenurile de fotbal. 

 Domnul primar Cotoi Dumitru - e cuprins la articole gospodăreşti, întreţinerea 
bazei sportive, să deconteze ei. 

 Doamna secretar general Macarie Marcela – trebuie modificată anexa şi atunci îşi 
pot deconta cheltuielile. 
 Domnul Mărcuş Cătălin – vara, de exemplu, când cosim terenul ne trebuie undeva 

la 20 litri de benzină  la motocositoare sâ cosim toată suprafaţa, plus că mai sunt vreo 4 
grupuri sanitare, mai trebuie un robinet. 
 Domnul consilier Andone Teodor – trebuie cosit de 5-6 ori, cheltuieli sunt. 

   
Punctul 14. 

14. Diverse.  

1. Domnul consilier Andone Teodor – era vorba despre închirierea unui cilindru 

compactor, acum e sezonul, pământul e moale, se poate pregăti frumos, având în 

vedere că duminica aşteptăm pe Unirea Ungheni din divizia C, o să fie multă lume, să 

facem să fie bine, poate găsim o soluţie. 

Şi a doua, voiam să văd starea contractului de arendă a păşunii din Goreni, în 

suprafaţă de 46 hectare, am înţeles că din 2021 nu s-a plătit chirie. 

2. Doamna consilier Banciu Elena – în legătură cu salubritatea şi colectarea 

gunoiului, dacă puteţi să le spuneţi şefilor să nu mai arunce sacii pe drum, că îi ia 

vântul, îi mai găseşti prin şanţ sau nu îi mai găseşti, dacă tot trec pe lângă poartă, să 

îi arunce peste gard sau să îi pună în cutia poştală. 



3. Domnul consilier Abos Ferencz – cred că e ultima dată când aduc aminte de 

transportul copiilor la ora de religie, m-am uitat pe lege, nu este număr de copii pe 

Legea Educaţiei. Dacă în următoarea vineri nu este transport de la 2-3, următorul pas 

este sesizare la Inspectoratul Şcolar şi aşa mai departe. De 2-3 ani tot dau din gură. 

Directorul îi învaţă să îi scoată afară de la ora de religie, sunt cereri înregistrate, nu se 

poate minţi, la Uila s-a întâmplat. Directorul a spus să facem cerere din nou, să vedem 

câţi copii sunt, pe lege nu există număr de copii. Puteţi să vă uitaţi pe lege. 

 Domnul primar Cotoi Dumitru – domnule Andone, noi în vară am profitat de faptul 

că am avut lucrări pe raza comunei cu cei de la Astor Valpet şi au mers într-o zi, dar era 
secetă şi foarte puţin au putut repara. Domnule viceprimar, nu ai cunoştinţe, firma lui 

Silviu, nu are un cilindru? 
 Domnul preşedinte de şedinţă Gliga Ioan -  ba da. 
 Doamna secretar general Macarie Marcela – aţi spus că se poate de două ori pe an 

din banii pe care îi primeşte asociaţia 
 Domnul primar Cotoi Dumitru – o să avem o discuţie cu Silviu şi o rezolvăm 
cumva. 

 Domnul preşedinte de şedinţă Gliga Ioan – doamna contabilă e aici şi vă poate 
spune că degeaba tot facem facturi dacă nu le putem plăti. 

 Domnul primar Cotoi Dumitru - referitor la păşune, am avut o discuţie cu 
dumneavoastră ce facem cu păşunea, sigur că îi reziliem contractul, în luna ianuarie 
vom avea un punct pe ordinea de zi la şedinţă în care vom stabili păşunea disponibilă 

pentru că mai avem o cerere pentru păşune la Batoş şi suprafaţa respectivă va fi scoasă 
la disponibilă. 

 Domnul preşedinte de şedinţă Gliga Ioan – o să avem păsunea de la Uila, o păşune 
la Batoş şi cea a lui Cîmpean. 
 Domnul primar Cotoi Dumitru - în ceea ce priveşte salubritatea, este o problemă 

pe care şi eu am întâlnit-o, în zilele de colectare a gunoiului, indiferent că e menajer sau 
selectiv, stau în urma maşinii şi i-am certat, dar nu m-am putut înţlege cu ei că sunt şi 
nepalezi printre ei, m-am dus la şofer şi i-am spus chestia cu aruncatul sacilor pe pod, ei 

lasă sacul de unde îl iau pe cel plin  şi vântul îl suflă. 
 Doamna consilier personal al primarului Cinca Laura – a fost doamna Eva 

Menyhart în control într-o vineri, că se ştia, că nu se ştia, a fost în regulă peste tot. 
Inclusiv la noi pe stradă nu se pune niciun sac de 2-3 luni, nici măcar un sac, am vorbit 
personal cu domnul Pădurean, a spus că nu mai pot pune băieţii saci din poartă în 

poartă că se pierde prea mult timp şi unde văd saci scoşi acolo îi lasă. De 2-3 săptămâni 
am vorbit cu domnul Pădurean şi o să-l sun din nou. 

 Domnul primar Cotoi  Dumitru – nu îl suni, o să-i faci adresă în scris, că verbal i-
am spus şi eu, dar te rog să-i faci în scris. 
 Domnul consilier Abos Ferencz – nu pun în tot satul şi sunt locuri de unde iau 3-4 

saci şi pun un sac. 
 Domnul primar Cotoi  Dumitru – unde văd pubelă nu pun saci. 
 Domnul preşedinte de şedinţă Gliga Ioan – ei au normă să pună un sac, dacă tu ai 

scos 3 saci nu e treaba lor, ei pun un sac. 
 Domnul consilier Urban Walter - şi la noi ia saci dintr-un singur loc de la 5 familii 

şi lasă un singur sac. 
Domnul primar Cotoi  Dumitru – contractul cu F&G este pentru o scură perioadă de 
timp, se va scoate la licitaţie un nou mandat pentru perioadă mai lungă, acum sunt în 

completarea perioadei în care trebuia să fie Silevy. Şi aceştia au crescut preţul foarte 
mult, acum într-adevăr ne dau ceva bani pentru colectarea selectivă, eu am cerut să se 



facă o şedinţă şi ne-am întâlnit la Deda, le-am expus problemele acestea, dar acum o să 

le facem în scris. Cu pubelele, firma F&G nu îşi poate permite să facă o investiţie atât de 
mare, contractual fiind pe o perioadă scurtă, dar dacă vor câştiga la următoarea licitaţie 
vor distribui pubele în toată zona 4. Vă amintiţi că de aceea am reziliat contractual şi cu 

Silevy, că nu şi-au făcut datoria cu pubelele şi colectarea selectivă, după care noi 
plăteam anual foarte mult la  Fondul de Mediu.  
 Domnul primar Cotoi  Dumitru – domnule Abos, voi face cumva şi voi vorbi şi eu 

cu domnul director.  
 Domnul consilier Abos Ferencz – pe mine mă interesează să poată participa copiii 

la oră, se poate modifica şi orarul, dar nu se vrea. 
 Doamna secretar general Macarie Marcela – câte cereri sunt de la Uila pentru a-şî 
retrage copiii de la ora religie? 

 Domnul consilier Abos Ferencz – două. 
 Domnul primar Cotoi  Dumitru – cine e profesorul? 

 Domnul consilier Abos Ferencz – preotul de la Goreni. 
 Domnul primar Cotoi  Dumitru  - o să am o discuţie cu domnul director să 
modifice orarul. 

 Domnul primar Cotoi  Dumitru – doamnelor şi domnilor consilieri, am şi eu să vă 
spun câteva lucruri, mâine 29.11.2023, Şcoala Gimnazială Batoş organizează un 
spectacol dedicat zilei de 1 decembrie şi vă invită să participaţi şi dumneavoastră la 

căminul cultural din Dedrad. Tot legat de 1 Decembrie, am răspuns şi anul acesta 
invitaţiei Prefecturii Mureş de a participa cu grupul din Batoş la manifestările organizate 

de 1 decembrie şi la Parada Portului  
Popular. Nu am putut pune pe ordinea de zi astăzi, întrucât OUG nr. 90/2023 nu ne dă 
voie, premierea copiilor care au avut activităţi şcolare sau extraşcolare, din Goreni şi 

Dedrad, şî o să vă rog să aveţi în vedere la următoarea şedinţă din ianuarie şi premierea 
acelor copii. 

 Domnul primar Cotoi  Dumitru – există o posibilitate de finanţare europeană 
pentru drumuri, am cerut firmei de proiectare să înainteze unei firme de consultanţă din 
Cluj să facă demersurile şi să mai depunem un proiect de finanţare pentru străzi în 

comuna Batoş dacă obţinem punctaj pentru finanţare, altfel nu are rost să îl depunem, 
am opta în special pentru Uila să fie prezentă în această finanţare că acolo încă nu am 
asfaltat străzi, dar şi alte străzi rămase din satele aparţinătoare comunei. Am stabilit cu 

consultanţa că doar aşa îi plătim dacă obţinem finanţarea. 
 Domnul primar Cotoi  Dumitru – am avut Curtea de Conturi, dar probabil în 

ianuarie o să vă prezint decizia şi ce ne-a lăsat-o, nu au fost mari probleme. 
 Domnul primar Cotoi  Dumitru -  am o adresă de la CNI pentru şcoala din Batoş, 
s-a obţinut avizul, urmează să ne mai cheme şi pe mine şi pe proiectant să susţinem în 

Ministerul Dezvoltării ce trebuie făcut, dar am promisiunea că va trece şi se vor apuca 
cât de repede de treabă cu reabilitarea şcolii. 

Domnul presedinte de sedinta, având în vedere faptul că problemele înscrise pe 

ordinea de zi au fost epuizate, va multumesc pentru prezenta si declar închise 
lucrările şedinţei Consiliului local Batoş. 
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